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AU § 1/16   13/BIN0072 
AU § 158/15  
AU § 139/15  
Kulturskola 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutar 2015-04-20 § 44 att bifalla motionen – 
Kommunal musik-/kulturundervisning med hänvisning till bildningsnämndens 
beslut 2015-02-03 § 9 vilket innebär att ramförstärkning erhålles för den 
anslagsfinansierade delen vid drift av kulturskola. 
 
Kalmar kommun har i samarbete med bildningsförvaltningen skött 
upphandlingsarbetet. 
Tidsfrist för inlämning av anbud vid upphandling av Kulturskola för Torsås 
kommun har löpt ut. 
 

Arbetsutskottets behandling 2015-10-27: 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid, informerar att 
upphandlingssekretess råder 

 

Arbetsutskottet beslutar: 
att ge bildningsförvaltningen i uppdrag att genomföra en förhandling med 

anbudsgivarna. 
 

Arbetsutskottets behandling 2015-11-24: 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid, informerar att Stage4you erhållit ett 
tilldelningsbeslut. 

 

Arbetsutskottet beslutar: 
att notera informationen. 
 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid, informerar att en dialog förs med 
Stage4you kring upplägg av kulturskolans verksamhet. Avtalsförslag kommer 
att presenteras efter möte Stage4you. 
 

Arbetsutskottet beslutar: 
att notera informationen. 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid  
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AU § 2/16   
Investeringsbidrag av mindre slag 
 
Ärendebeskrivning 
Karin Seebass, enhetschef för kultur- och fritid, redogör för inkomna 
ansökningar och redovisar förslag till bidrag utifrån fastställda kriterier. 

 
Sju stycken föreningar har ansökt om investeringsbidrag av mindre slag. 
Fyra föreningar har inkommit innan ansökningstidens utgång och tre 
föreningar, Bergkvara AIF, Torsås Goif och Torsås Folkets Husförening 
efter den 1 oktober. Bidragen till Bergkvara AIF och Torsås Folkets 
Husförening har fördelats procentuellt av kvarvarande medel medan 
Torsås Goif föreslås få hela sökt summa p.g.a. att energisparåtgärder 
prioriteras. 

 
Ansökningar inkomna före den 1 oktober 
Föreningen Kulturmagasinet 
Ansöker om 30 000 till fönster och dörr  och till 

handikappanpassning av konsthallen samt nya fönster 
till huvudbyggnaden 

Total kostnad  
ink. arbete 46 000 
Eget arbete  6 000 
Egna medel 10 000 
Berättigade till 30 000 
Förslag till bidrag 30 000 
 
 
Gullabo Skytteförening 
Ansöker om 17 900 till att bygga upp förvaringsutrymmen för 

skytteutrustning 
Total kostnad 
ink. arbete 33 900 
Eget arbete 16 000 
Egna medel 0 
Berättigade till 22 374 
Förslag till bidrag 19 100 
 

 
 
 
 
 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 2/16, Investeringsbidrag av mindre slag 
 
Kulturföreningen Olssonska gården 
Ansöker om 9 900 till trädgårdsmöblemang  
Total kostnad 
ink. arbete 15 000 
Egna medel   5 000 
Berättigade till   9 900 
Förslag till bidrag   9 900 
 

 
Slätafly byalag 
Ansöker om  33 000 till ombyggnad av övervåningen - öppna upp, 

isolera, installera värmepump  
Total kostnad  
ink. eget arbete 50 000 
Eget arbete 15 000 
Egna medel 0 
Berättigade till 30 000 
Förslag till bidrag 30 000  
 
Summa:  89 000  
 
 
Ansökningar inkomna efter den 1 oktober 
Bergkvara Aif  
 
Ansöker om 20 000 till renovering av klubbstugan - kök, 

duschutrymme och dörrar  
Total kostnad  
ink. arbete 35 000 
Eget arbete 15 000  
Egna medel 10 000 
Berättigade till 23 100 
Förslag till bidrag 16 300 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 2/16, Investeringsbidrag av mindre slag 
 
Torsås Folkets Husförening 
 
Ansöker om 30 000 till renovering av köksutrymmet 
Total kostnad 
ink. arbete 99 910  
Eget arbete  4 946 
Egna medel 60 000  
Berättigade till 30 000 
Förslag till bidrag 21 000 

 
 
Torsås Goif 
 
Ansöker om 24 000 till byte och installation av nya element 

  
Total kostnad  
ink. arbete 36 000  
Eget arbete  6 000 
Egna medel  6 000 
Berättigade till 23 760 
Förslag till bidrag 23 700  
 
Summa:  61 000  
 
 
Summa totalt: 150 000 

 

Arbetsutskottet föreslår 2016-01-19 bildningsnämnden besluta: 
att godkänna investeringsbidrag av mindre slag enligt följande: 
 
Föreningen Kulturmagasinet Bevilja 30 000 kronor 
Gullabo Skytteförening  Bevilja 19 100 kronor 
Kulturföreningen Olssonska gården Bevilja 9 900 kronor 
Slätafly byalag  Bevilja 30 000 kronor 
Bergkvara AIF  Bevilja 16 300 kronor 
Torsås Folkets Husförening Bevilja 21 000 kronor 
Torsås Goif  Bevilja 23 700 kronor 
 
 
--------- 
Sändlista: 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid  
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AU § 3/16  
Kulturminnesvårdsprogram för Torsås kommun 
 
Ärendebeskrivning 
Kulturminnesvårdsprogram för Torsås kommun, antaget 1990, behöver 
moderniseras revideras. 
Dokumentet används idag främst av samhällsbyggnadsförvaltningen vid plan 
och byggnadsärenden och översiktsplan. 
Extern hjälp kommer att behövas för att revidera 
kulturminnesvårdsprogrammet. Emmaboda kommun har med hjälp av Kalmar 
läns museum påbörjat revidering av motsvarande dokument vilket beräknas 
uppgå till en totalkostnad av 300-400 tkr. 

 

Arbetsutskottets föreslår 2016-01-19 bildningsnämnden besluta: 
 

föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att vara behjälpliga med finansiering då kulturminnesvårdsprogrammet är ett 

betydande dokument  och en kommunal angelägenhet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid  
Kommunstyrelsen 
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AU § 4/16  
Kommunbesök av Smålandsidrotten 
 
Ärendebeskrivning 
Smålandsidrotten avser att genomföra ett kommunbesök i Torsås kommun 
och träffa utsedda tjänstemän och politiker. 
Vid mötet avser Smålandsidrotten att lyfta verksamhetssatsningar i 
Smålandsidrotten 2016, aktuella verksamhetsfrågor, verksamheten i Torsås 
kommun, styrkor och svagheter i dagens föreningsliv samt förutsättningar för 
utveckling och lokal samverkan. 

 
Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
     att onsdag 13 april klockan 9-12, träffa representanter från 

Smålandsidrotten, på biblioteket 
 
 

                            Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19: 
                             att partigrupperna ska komma med önskemål till dagordning samt föra  

informationen vidare till bildningsnämnden. 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
--------- 
Sändlista: 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid  
Partigrupperna
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AU § 5/16   14/BIN0006 
AU § 136/15    
AU § 120/15   
Lokalförsörjning förskolan Torsås 
 
Ärendebeskrivning 
Antalet barn inom förskoleverksamheten i Torsås har ökat under de två 
senaste åren. Förskoleverksamheten i kommunen har en icke sinande kö och 
då ökning av antal barn i verksamheten anses vara varaktig ställs förskolan 
inför ett ökat lokalbehov för att kunna ta emot barn i kö samt för att skapa 
både fler och mindre barngrupper.  
 
Bildningsnämndens arbetsutskott beslutar 2014-10-22 § 104 att uppdra åt 
bildningsförvaltningen att ta fram förslag på långsiktig lösning avseende 
förskolan i Torsås. 

 

Arbetsutskottets behandling 2015-09-29: 
Sofie Larsson, förskolechef, informerar att bildningsnämnden erbjudits att 
överta de lokaler Stage4you idag använder då Kalmarsunds gymnasieförbund 
planerar att flytta sin verksamhet till Kalmar. 
Förskolechefen presenterar två möjliga lokallösningar för 
förskoleverksamheten där dagens fem avdelningar ges utrymme att utökas med 
en inslussningsavdelning för att flexibelt uppnå möjligheten att möta den ökade 
efterfrågan av barnomsorg i kommunen. 
 

Arbetsutskottet beslutar: 
att ge bildningsförvaltningen i uppdrag att arbeta vidare med möjliga 

planlösningar samt 
 
att uppmana samtliga partigrupper att diskutera ärendet för vidare behandling i 

oktober månad arbetsutskott. 
 

Arbetsutskottets behandling 2015-10-27: 
Sofie Larsson, förskolechef, informerar att 13 barn står i kö för inträde i 
förskoleverksamheten i januari månad. Ytterligare fem barn står i kö för 
barnomsorg till april månad. 
Som en tillfällig lösning bedrivs viss förskoleverksamhet i fritidshemmet 
Linnéans lokaler. Dessa tillfälliga lösningar är kostsamma ur ett 
personalperspektiv. 
 
 
 
 
 

Fortsättning 
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Fortsättning AU § 5/16, Lokalförsörjning förskolan Torsås 
 
Lokalerna som idag används av Stage4you kommer att bli lediga från och med 
hösten 2016. En personalgrupp har tillsammans med förskolechef gått igenom 
ritningsförslag för de två möjliga lokallösningarna och tillsammans tagit fram 
förslag på förändringar. 

 
Arbetsutskottet beslutar: 
att uppdra åt bildningsförvaltningen att gå vidare med ritningar och 

kostnadsberäkningar på en samlad förskola som även kan innehålla 
fritidshem. 

 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Sofie Larsson, förskolechef, redogör för möjliga lösningar avseende förskolans 
lokalbrist genom förslaget att öppna en samlad förskola i Torsås. 
En förskola med 4 avdelningar för 1-4 år, en 5- årsavdelning som går att dela 
upp i två avdelningar med upp till 35(-40) barn. Samt en inslussningsavdelning 
som kan ta emot barn från hela kommunen då det behövs. 
Förskolan skulle få plats med ca 125 barn. 
 
Bildningsnämnden har erbjudits att överta de lokaler Stage4you idag använder, 
Mjölnerskolan, då Kalmarsunds gymnasieförbund planerar att flytta sin 
verksamhet till Kalmar. 
 
Det finns flera lösningar på hur lokalerna kan utnyttjas på Mjölnerskolan. 
 
Förslag 1: 
Förskolan använder hela byggnaden inklusive scen, salong samt 
stylingprogrammets lokaler bakom scenen samt delar av övervåningen. 
 
Denna yta, totalt ca 1825 kvm rymmer sex förskoleavdelningar, fritidshem 
(som idag är på Linnean), gemensamma samlingsytor, mottagningskök och 
personalutrymmen. 
 
I detta alternativ kan hela förskolans behov lösas och även fritidshemmets 
(Linnean). Scenen och salongen försvinner. 
 
Förslag 2: 
Förskolan använder samma utrymme exklusive scenen, salong och kapprum. 
Denna yta, totalt ca1315 kvm rymmer sex förskoleavdelningar, 
personalutrymme och mottagningskök. 
 

 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 5/16, Lokalförsörjning förskolan Torsås 
 
I detta alternativ får inte fritidshemmet plats. Avdelningarna blir mer utspridda 
då en avdelning blir bakom scenen och en på övervåningen. 
Det finns ingen gemensam samlingsyta för förskolan, men salongen skulle 
kunna användas till detta ändamål då den ej är uthyrd. 
 
Förslag 3: 
Förskolan använder endast lektionssalarna och utbyggnad görs för tre 
avdelningar.  
Denna yta 840 kvm befintlig byggnad och tillbyggnad 380 kvm, totalt 1220 
kvm rymmer sex avdelningar samt personalutrymme, mottagningskök och 
gemensamt samlingsutrymme.  
 
I detta alternativ får inte fritidshemmet plats. Avdelningarna blir mindre i 
storlek jämfört med förslag 1 och 2.  
Utbyggnationen tar yta av gården. 

 
Vinster med en gemensam förskola: 

 Läget, närheten till gymnastiksal, bibliotek, möjlighet till lättare samverkan 
med fritidshem, förskoleklass och skola. 

 Vinster för föräldrar och miljön då de kan lämna och hämta barn på ett 
ställe. 

 Pedagogisk vinst att ha all personal samlad, kunna utnyttja kompetensen på 
bästa sätt, kunskapsutbyte. 

 Schematekniska vinster vid personalens planeringstid och raster. 

 Samordningsvinster morgon och kväll, utökat samarbete mellan och med 
fritidshemmen. 

 Minskad tid med ensamarbete. 

 Kökspersonal minskas. 

 Minskat antal vikarier då samordning mellan avdelningarna kan ske i större 
utsträckning.  

 Större samordning mellan förskola-fritidshem under lovdagar. 

 Städkostnaden minskar då allt är samlat på ett ställe och inte som idag i fem 
olika byggnader. 

 Minskad kostnad för mattransporter och vaktmästeri. Idag transporteras 
lunch till tre olika ställen. 

 Lokalfrågan löses över tid. Idag går mycket tid till att ordna tillfälliga lokaler 
och bildningsförvaltningen slipper hyra externa lokaler. 

 Då barnantalet på förskolan har pendlat över tid, så kan barnantalet även 
minska i framtiden. Om så sker kan delar av förskolans lokaler utnyttjas av 
skolans verksamhet då förskolan ligger intill skolan. 

 

 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 5/16, Lokalförsörjning förskolan Torsås 
 
Mail med synpunkter från föräldrar till barn i femårsgruppen Grodan har 
inkommit till politiker i bildningsnämnden med anledning av att avdelningen 
efter jul hyr lokaler på Stage4you. Idag är det sex avdelningar i Torsås. 
Arbetsutskottet är positiva till i dagsläget att låta förskolan använda hela 
Stage4you lokaler förutom de kontorslokaler som används, efter skolans utflytt 
i juni 2016. 
 

 
 

Arbetsutskottets beslut 2016-01-19 
                          att vidarebefordra ärendet till bildningsnämnden 9 februari 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
Sofie Larsson, förskolechef 
Anders Ohlsson, rektor 
Partigrupperna 
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AU § 6/16   14/BIN0006  
AU § 137/15   
AU § 121/15  
Lokalförsörjning förskolan Bergkvara 
 
Ärendebeskrivning 
Antalet barn inom förskoleverksamheten i Bergkvara har ökat under de två 
senaste åren. Förskoleverksamheten i kommunen har en icke sinande kö och 
då ökning av antal barn i verksamheten anses vara varaktig ställs förskolan 
inför ett ökat lokalbehov för att kunna ta emot barn i kö samt för att skapa 
både fler och mindre barngrupper.  
 
Bildningsnämndens arbetsutskott beslutar 2014-05-19 § 71 att uppdra åt 
bildningsförvaltningen att utreda underlaget av förskoleplatsbehovet i 
Bergkvara och därvid undersöka varaktiga möjligheter. 
 

Arbetsutskottets behandling 2015-09-29: 
Sofie Larsson, förskolechef, redogör för möjligt förslag avseende 
sammanbyggnad av nuvarande enheterna Ängen och Gullvivan. 
Förskolans framtida placering diskuteras- ska satsning göras på nuvarande plats 
eller ska verksamheten placeras på samma sida som skolan? 
 

Arbetsutskottet beslutar: 
att uppdra åt partigrupperna att diskutera förskolans framtid i Bergkvara. 
 

Arbetsutskottets behandling 2015-10-27: 
I samband med att i det fortsatta arbetet hitta en långsiktig och sammanhållen 
förskoleverksamhet i Bergkvara förespråkar Centerpartiet att förskolan 
lokaliseras till Ängenområdet då det där finns byggnader som kan användas, 
fantastisk parkliknande och iordningsställd utemiljö samt vatten- och avlopp. 

 
Arbetsutskottet beslutar: 
att uppdraga åt bildningsförvaltningen att både kostnadsberäkna en 

sammanbyggnad av enheterna Kastanjen och Gullvivan på området Ängen 
samt ett rent nybyggnadsalternativ av en samlad förskola. 

 
Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Sofie Larsson, förskolechef presenterar ett möjligt förslag på en 

sammanbyggnad av Kastanjen och Gullvivan. Även en total nybyggnation 
diskuteras. 

 
Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19 
 att uppmana partigrupperna att diskutera frågan. 
 --------- 
Sändlista: 
Sofie Larsson, förskolechef 
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AU § 7/15   
Årshjul redovisning januari 
 
Ärendebeskrivning 
FÖRSKOLA – TRAS höstterminen 2015  
Bildningsnämndens målsättning är att 100 % av barnen i förskolan ska nå 
avsedd nivå i TRAS. 
 
Måluppfyllelse – analys/kommentar:  
Förskolan har under våren 2015 genomfört TRAS med 140 barn födda  
2010 – 2012. Totalt i verksamheten fanns det 255 barn. Verksamheten 
genomför i normalfallet inte TRAS på barn under tre år. Redovisningen visar 
det sammanlagda resultatet från den kommunala förskolan och den 
pedagogiska omsorgen. I höstens siffror ingår ej Vindruvans barn, dessa har 
varit med i tidigare redovisningar. 
Viktigt att nämna är att barn med annat modersmål samt flerspråkiga barn är 
medräknade i underlaget som barn med luckor i TRAS. Av dessa barn finns 
det ca 18 barn som inte visar andra luckor eller svårigheter, men får ej godkänt 
TRAS-schema på grund av brist i svenska ordförrådet.  
Det har under hösten varit relativt stora barngrupper i de äldre åldrarna och i 
vissa fall med komplicerad sammansättning, lokalbrist i hela kommunen har 
gjort att förskolan varit trångbodd och svårarbetad.  
 
Barn födda 2010: 25 barn med avvikelser i TRAS schemat varav 8 stycken har 
logopedkontakt. Ett av de flerspråkiga barnen har logopedkontakt. 
 
Barn födda 2011: 18 barn med avvikelser i TRAS schemat varav 4 stycken har 
logopedkontakt (ingen av de flerspråkiga har logopedkontakt) 
 
Barn födda 2012: 21 barn har avvikelser i TRAS schemat. Ingen har idag 
logopedkontakt. 

 
Förslag till åtgärder/prognos till nästa redovisning: 
Specialpedagogen och personalen på respektive förskola analysera TRAS 
resultatet och dokumenterar fortsatt arbete i barngruppen.  
Förvaltningen fortsätter med kollegialt lärande och utbyte av erfarenhet och 
kunskap mellan förskolorna. 
Två planeringsdagar kommer att införas med start höstterminen 2016. 
Från och med hösten 2015 är en specialpedagog anställd på cirka 80 %.  All 
samverkan med olika instanser ligger i den tjänsten, en smidigare och 
effektivare organisation uppnås som ger trygghet och stabilitet. 
 

 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 7/16, Årshjul redovisning januari 
 
Specialpedagogen kommer att ge personalen handledning samt hålla 
diskussioner kring lekens betydelse för barnens språkliga och emotionella 
utveckling i förskolan. 
Föreläsningar kring barn i behov av stöd kommer att erbjudas. 
Verksamhet med bokcirkel kring arbetet med barn i behov av stöd kommer att 
fortlöpa och diskussioner kring modersmålets betydelse för språkutvecklingen 
fortlöper på arbetsplatserna. 

 

Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19: 
 att vidarebefordra ärendet till bildningsnämnden 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
Sofie Larsson, förskolechef 
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AU § 8/16   15/BIN0114 
BIN § 104/15    
AU § 132/15      
BIN § 93/15   
AU § 109/15     
BIN § 60/15     
Taxor och avgifter 2016 
      
Ärendebeskrivning 
Taxor och avgifter 2016 för bildningsnämndens verksamhetsområde 
presenteras enligt akt. 
Förändring jämfört med innevarande år innebär att kostnader för kassar har 
tillkommit och att avgift för ej uthämtade fjärrlån har tagits bort. 

 
Bildningsnämndens behandling 2015-05-12: 
Åsikter framförs om att det i dokumentet hyror av lokaler behöver tydliggöras 
att taxan för både privatpersoner och föreningar baseras per timme samt att en 
omskrivning av stycket avseende biologiska barn, sidan 3 i dokument Maxtaxa 
och regler behöver göras. 
 

Bildningsnämnden beslutar: 
att, efter revidering av dokumenten enligt ovan, godkänna taxor och avgifter 

2016. 
 

Arbetsutskottets behandling 2015-08-11: 
Skolverket har antagit nya avgiftsnivåer för maxtaxa utifrån förordning 
(2001:160) om statsbidrag till kommuner som tillämpar maxtaxa inom 
förskolan och fritidshemmet. De nya avgiftsnivåerna, som skall tillämpas från 
och med den 1 juli 2015, innebär att kommuners avgiftsintäkter kommer att 
öka och därför har statsbidraget minskats i motsvarande omfattning. 

 
Arbetsutskottet föreslår bildningsnämnden besluta: 
att Skolverkets nya avgiftsnivåer för maxtaxa skall användas från och med den 

1 oktober 2015. 
 

Bildningsnämnden beslutar 2015-09-08 föreslå 
kommunfullmäktige besluta: 
att Skolverkets nya avgiftsnivåer för maxtaxa skall användas från och med den 

1 oktober 2015 eller så fort det är möjligt där efter. 
 
 
 

 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 8/16, Taxor och avgifter 2016 

 

Arbetsutskottets behandling 2015-09-29: 
 
Avgiften för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg räkans utifrån 
hushållets avgiftsgrundande inkomst. Den högsta inkomsten som kommunen 
kan få ersättning för är 42 890 kr mer månad under 2015. I januari kommer 
denna summa höjas till 43 760 kr per månad vilket medför att även 
avgiftsnivåerna kommer att förändras enligt akt. 

 
Arbetsutskottet föreslår bildningsnämnden besluta: 
 
föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna Skolverkets nya avgiftsnivåer från 1 januari 2016 enligt akt. 
 

Bildningsnämnden föreslår 2015-10-13 kommunfullmäktige 
besluta: 

att godkänna Skolverkets nya avgiftsnivåer från 1 januari 2016 enligt akt. 
 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Kommunfullmäktige beslutar 2015-12-14 § 152 att godkänna Skolverkets nya 
avgiftsnivåer från 2016-01-01. 
 

Arbetsutskottet beslutar: 
 att notera informationen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
------- 
Sändlista: 
Sofie Larsson, förskolechef 
Maria Karlsson, biträdande förskolechef 
Yvonne Häggbring, assistent 
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AU § 9/16 15/BIN0075 
BIN § 127/15    
AU § 100/15    
AU § 52/15    
Kostutredning   
       
Ärendebeskrivning 
Sören Bondesson, S, lyfter ärendet om en önskad utredning av 
bildningsförvaltningens kostorganisation, både med anledning av 
arbetsmiljöaspekt samt effektivitetsmått. 
 
Sören beskriver att en kostutredning genomfördes 2009, men att mycket har 
hänt inom verksamheten sedan dess. Torskolan har idag ett nytt tillagningskök 
med överkapacitet och en utredning förutsättes visa förslag på effektivisering 
av kostorganisationen med bibehållet fokus avseende kvalitetsaspekten. 

 
Arbetsutskottets behandling 2015-03-26: 
Enligt begäran från Roger Isberg, S ajourneras sammanträdet mellan  
kl. 15.35 – 15.45  innan bildningsnämnden återupptar förhandlingarna. 

 
Arbetsutskottet beslutar: 
att ge bildningsförvaltningen i uppdrag att utreda möjligheter att med 

bibehållen kvalitet effektivisera kostorganisationen inom 
bildningsförvaltningens verksamhet. 

 

Arbetsutskottets behandling 2015-05-26: 
Håkan Petersson, bildningschef, informerar att ett möte kommer att hållas med 
Kalmar kommun den 5 juni för eventuellt hjälp med genomförande av 
kostutredning. 
Socialnämnden har aviserat att deltaga i utredningen. 
 

Arbetsutskottet beslutar: 
 att notera informationen. 
 

Bildningsnämndens behandling 2015-12-15: 
Ann-Sofie Eriksson, kostchef Kalmar kommun, presenterar det uppdrag och 
resultatet av den kostutredning som genomförts på uppdrag av Torsås 
kommun. 
 
 
 
 
 
 

Fortsättning 
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Fortsättning BIN § 9/16, Kostutredning 
 
För att få en samordning och starkare ekonomisk styrning föreslås en 
sammanhållen kostorganisation med en kostchef över förvaltningsgränserna. 
Kostchefen ansvarar för personal, ekonomi och drift, men har ingen praktisk 
kökstjänst. Två ansvariga kocka föreslås utses, en från bildningsnämnden och 
en för socialnämnden, som ansvarar för bland annat daglig drift, 
vikarieanskaffning och diverse administrativa sysslor inom respektive 
verksamhetsområde. En poolkock bör anställas inom organisationen för att 
täcka det primära vikariebehovet. Kostorganisationen behöver även stöd i en 
ekonom från central administration. 
 Samtliga tillagningskök föreslås behålla sin produktion för att få mat tillagad 
nära kund. En översyn kök och utrustning behövs inom närtid för att de ska 
vara ändamålsenliga. 
Jämfört med nuläget ser utredningen en möjlighet att minska på tiden i vissa 
kök. Genom förslaget att införa kombitjänster kan den faktiska kökstiden 
minskas. 

 
Bildningsnämnden beslutar: 
 att ge bildningsförvaltningen i uppdrag att tillsammans med 

socialförvaltningen bereda ärendet 
 

                               att vidarebefordra ärendet till arbetsutskottet för behandling. 

 
 
                           Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19: 
 att notera informationen 

 
 
                            

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
------- 
Sändlista: 
Elinor Hammare, kostchef 
Socialförvaltningen 
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AU § 10/16 15/BIN0081 
BIN § 130/15  
AU § 170/15  
Elevärende grundskolan 
 
Ärendebeskrivning 
Skrivelse har inkommit till bildningsnämnden från vårdnadshavare till elev på 
grundskolan. 
Vårdnadshavaren är missnöjd med skolans arbete med eleven och har även 
gjort anmälningar till Skolinspektionen. 

 

Arbetsutskottet beslutar 2015-11-24: 
 att vidarebefordra informationen till bildningsnämnden. 
 

Bildningsnämndens behandling 2015-12-15: 
Bildningsnämndens ledamöter tar del av erhållen skrivelse. 

 
Bildningsnämnden beslutar: 
 att tydliggöra sitt fulla förtroende för bildningsförvaltningen samt 
 
att ge bildningsförvaltningen i uppdrag att presentera förslag till svar på       
skrivelse vid arbetsutskottets sammanträde i januari 2016. 
 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Hanna Grahn, utredningssekreterare, presenterar bildningsförvaltningens 
förslag till svar på skrivelse. 

 
Arbetsutskottet föreslår bildningsnämnden besluta: 
 att godkänna förvaltningens svar på skrivelsen  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
Lena Sandgren Swartz, bildningschef 
Bildningsnämnden 
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AU § 11/16     
BIN § 134/15    
Delegationsordning för bildningsnämnden 
         
Ärendebeskrivning 
Roger Isberg, S, framför att bildningsnämndens delegationsordning behöver 
uppdateras så att ledamöterna utifrån delegationsordningen känner sig 
delaktiga och delgivna i bildningsförvaltningens tagna beslut med bakgrund till 
att bildningsnämnden 2015-05-12 § 65 valde att låta värdgrundsorden 
Delaktighet – Utveckling – Tydlighet – Trygghet bli centrala i nämndens 
verksamhet. 
 

Bildningsnämndens behandling 2015-12-15: 
Hanna Grahn, utredningssekreterare, informerar att ett arbete med att revidera 
bildningsnämndens delegationsordning påbörjats av bildningsförvaltningen 
under våren 2015.  
 

Bildningsnämnden beslutar: 
att vidarebefordra ärendet till arbetsutskottets sammanträde i januari 2016. 
 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Hanna Grahn, utredningssekreterare, redogör för bildningsnämndens 
delegationsordning och det arbete som pågår. Klart inom ett halvår. 

 
Arbetsutskottet beslutar: 
 att vidarebefordra ärendet till Bildningsnämnden 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
------- 
Sändlista: 
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AU § 12/16   15/BIN0219  
AU § 166/15  
Skolskjutsärende Ekelunda 

 
Ärendebeskrivning 
Vårdnadshavare till elev på Söderåkra skola har till bildningsnämnden 
inkommit med skrivelse angående linjesträckning av skolskjutslinje 671. 
Vårdnadshavaren framför att det inom en snar framtid kommer att vara många 
skolpliktiga barn längs med gatan genom Ekelunda. Föräldrarna anser enligt 
skrivelsen inte att det vara en säker väg för barnen att gå på för att ta sig till 
busshållplatsen vid Påboda Gård, E22:an, utan ger i istället tre förslag på 
förändringar som kan göra att skolskjutsen både blir bättre för barn och miljö. 
 

Arbetsutskottet beslutar 2015-11-24: 
att uppdraga åt bildningsförvaltningen att utreda inkommet ärende för vidare 

behandling i arbetsutskottet den 19 januari 2016. 
 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Hanna Grahn, skolskjutsansvarig, redogör enligt tjänsteskrivelse: 
 
Skolskjutstrafiken i Torsås kommun bedrivs utifrån kommunfullmäktige fattat 
skolskjutsreglemente, reviderat 2012-12-10 § 181. 
Elever i grundskola och särskola som enligt detta skolskjutsreglemente 
uppfyller kraven ifråga om avstånd, trafikförhållanden, funktionshinder eller 
någon annan omständighet, är berättigade till skolskjuts.  
 
Skolskjuts anordnas med upphandlad och linjelagd kollektivtrafik av Kalmar 
länstrafik (KLT) som ansvarar för transport, planering och linjeläggning av 
skolskjutsar utifrån underlag med skolskjutsberättigande elever som erhålls från 
Torsås kommun. 
 
Anvisad busshållplats, Påboda Gård, för skolskjutsberättigade elever i 
Ekelunda anses vara godtagbar ur ett trafiksäkerhetsperspektiv då eleverna ges 
möjlighet att stiga både av och på bussen avskilt, utan närhet till övrig trafik. 
Vårdnadshavaren innehar ansvaret fram tills dess att eleven stiger på fordonet 

samt efter att eleven stiger av fordonet. Det är också på vårdnadshavarens ansvar 

att barnet tränas och förbereds på att klara sin skolväg på ett så säkert sätt som 
möjligt. Detta kan innebära att barnet måste följas till hållplats under en längre 
tid innan barnet klarar denna sträcka på egen hand. 
 
 
 
 
 

Fortsättning 
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Fortsättning AU § 12/16, Skolskjutsärende Ekelunda 

 
Grundskolan F-9 i Torsås kommun arbetar utifrån målet att alla, såväl elever 
som vuxna, ska trivas och känna sig trygga och att alla människor är lika 
mycket värda. Likabehandling innebär att alla behandlas så att de har lika 
rättigheter och möjligheter oavsett om de omfattas av någon 
diskrimineringsgrund. Utifrån detta synsätt är det av kommunfullmäktige 
fastställda skolskjutsreglementet ett viktigt rättesnöre i bildningsförvaltningens 
arbete för rättvist bedömda ställningstagande avseende skolskjutsfrågor. 

 
Torsås kommun, tillsammans med Kalmar länstrafik, finner föreslagna 
förändringar av linjesträckningen genom Ekelunda gata vara fördyrande ur 
både ett ekonomiskt likväl som ett miljömässigt perspektiv då antalet körda 
kilometrar per dag vid en förändring skulle öka. Bedömning görs att nuvarande 
linjesträckning, som tillämpas enligt skolskjutsreglementets 
avståndsbestämmelser, inte kan påvisas utsätta elever för ökad risk på väg till 
från skolan.  
 

Bildningsförvaltningen föreslår bildningsnämnden besluta: 
att utifrån befintligt skolskjutsreglemente och ovan presenterade 
omständigheter avslå de tre presenterade förslagen till förändring av 
linjesträckning 671. 

 

Arbetsutskottet föreslår bildningsnämnden besluta: 
 att utifrån befintligt skolskjutsreglemente och ovan presenterade 

omständigheter avslå de tre presenterade förslagen till förändring av 
linjesträckning 671.  

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
Marlene Wigortsson, nämndsekreterare 
Bildningsnämnden 
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AU § 13/16 14/BIN0034 
BIN § 57/14    
AU § 62/14    
BIN § 35/14     
AU § 36/14    
AU § 8/14 
BIN § 170/13     
Riktlinjer för Wi-Fi och strålning 
 
Ärendebeskrivning 
Roger Isberg, S, belyser att bildningsnämnden med hänsyn till risker för 
strålning behöver ta ställning till om verksamhetsområdets framtida 
användning av internet ska genom fiber eller genom mobila lösningar. Även en 
policy med riktlinjer angående strålning behöver tas fram. 
 

Bildningsnämnden beslutar 2013-12-09: 
att vidarebefordra ärendet till bildningsnämndens arbetsutskott för beredning. 
 

Arbetsutskottets behandling 2014-01-15: 
Håkan Petersson, bildningschef, informerar kring användning av fiber och 
öppna nätverk. 
 

Yrkande och proposition  
Sören Bondesson, S yrkar 
 
att uppdra till bildningsförvaltningen att via Torsås Fastighets AB ta fram 
prisuppgift för att ansluta samtliga verksamheters enheter med fiber. 

 
Vid av ordförande ställd proposition av yrkandet finner hon att 
bildningsnämnden ställer sig positiva till Sören Bondessons, S yrkande. 

 
Arbetsutskottet beslutar: 
att uppdra åt bildningsförvaltningen att via Torsås Fastighets AB ta fram 

prisuppgift för att ansluta samtliga verksamheters enheter med fiber samt 
 
att ge bildningsförvaltningen i uppdrag att efterhöra hur andra kommuner 

hanterar policy för strålning i miljö där barn och ungdomar vistas. 
 

Arbetsutskottets behandling 2014-03-19: 
Håkan Petersson, bildningschef, presenterar av bildningsförvaltningen 
framtagen skrivelse innehållandes förslag till förhållningssätt angående 
skolornas/förskolornas användning av trådlöst Wi-Fi. 
 

 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 13/16, Riktlinjer för Wi-Fi och strålning 

 
Bildningsförvaltningen föreslår bildningsnämnden besluta: 
att följa Strålsäkerhetsmyndighetens riktlinjer, 
 
att i verksamheten implementera informationsmaterial från 
Strålsäkerhetsmyndigheten samt 

 
att senaste informationen från Strålsäkerhetsmyndigheten finns med och 
uppdateras vid varje framtida skyddsrond som görs. Dokumenten ska bifogas 
protokollet från skyddsronden. 
 

Arbetsutskottet föreslår bildningsnämnden besluta: 
att följa Strålsäkerhetsmyndighetens riktlinjer, 
 
att i verksamheten implementera informationsmaterial från 

Strålsäkerhetsmyndigheten samt 

 
att senaste informationen från Strålsäkerhetsmyndigheten finns med och 

uppdateras vid varje framtida skyddsrond som görs. Dokumenten ska 
bifogas protokollet från skyddsronden. 

 

Bildningsnämndens behandling 2014-04-07: 
Roger Isberg, S framför funderingar angående för- respektive nackdelar mellan 
Wi-Fi samt fast internetuppkoppling. 

 
Bildningsnämnden beslutar: 
att följa Strålsäkerhetsmyndighetens riktlinjer, 
 
att i verksamheten implementera informationsmaterial från 

Strålsäkerhetsmyndigheten, 

 
att senaste informationen från Strålsäkerhetsmyndigheten finns med och 

uppdateras vid varje framtida skyddsrond som görs. Dokumenten ska 
bifogas protokollet från skyddsronden, 

 
att verksamheten i möjligaste mån skall använda fast internetuppkoppling samt  
 
att ändra överskriften till bildningsförvaltningens dokument ”ställningstagande 

till skolornas/förskolornas användning av trådlöst WiFi” genom att även 
lägga till ”och strålning” på slutet. 

 

 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 13/16, Riktlinjer för Wi-Fi och strålning 
 

Arbetsutskottets behandling 2014-05-14: 
Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen visar att Torskolans nätverk har en 

direktkoppling till kommunens nät och även till internet. Ytterskolorna har 

idag uppkoppling via ADSL vilket ger skolorna 8 – 15 Mbit bandbredd vilket 

är tillräckligt idag, men ingen långsiktig lösning. 

Telia Sonera uppskattar kostnad för 100 Mbit fiberanslutning till ytterskolorna i 

Gullabo, Bergkvara och Söderåkra skola till en engångskostnad på 50-70 tkr för 

fiberkabel med dragning och kringutrustning samt en årskostnad för 

abonnemang till 15-20 tkr. 

Enligt Torsås kommuns IT-avdelning pågår en upphandling av dessa tjänster, 

men som på grund av överklagandeprocesser har försenats. I upphandlingen 

ingår frågan om fiberuppkoppling till ytterskolorna och förhoppningsvis kan 

exakta priser erhållas hösten 2014.  

 

Bildningsförvaltningen föreslår arbetsutskottet besluta: 
att avvakta pågående upphandling av fiberuppkoppling till ytterskolorna för 

erhållandet av exakt kostnad. 

 

Arbetsutskottet beslutar: 
 

föreslår kommunstyrelsen besluta: 
 
att en kommungemensam strategi avseende fiberuppkoppling och upphandling 

av fiberuppkoppling fastställes samt 

 

föreslår bildningsnämnden besluta: 
 

att avvakta pågående upphandling av fiberuppkoppling till ytterskolorna för 

erhållandet av exakt kostnad. 

 

Bildningsnämndens behandling 2014-06-02: 

Bildningsförvaltningens efterforskningar kan ej påvisa att det hos övriga 

kommuner i Kalmar län finns fastställda dokument som hanterar policy för 

strålning i miljöer där barn och ungdomar vistas. 

 
 
 
Fortsättning 
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Fortsättning AU § 13/16, Riktlinjer för Wi-Fi och strålning 

 

Bildningsnämnden beslutar: 

 att notera informationen samt  
 
att avvakta pågående upphandling av fiberuppkoppling till ytterskolorna för 

erhållandet av exakt kostnad. 
 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 2015-12-01 § 375 att avsluta ärendet 
gällande gemensam strategi avseende fiberuppkoppling med hänvisning till, att 
ett samverkansavtal är tecknat med Telia Sonera. 
 

Arbetsutskottet beslutar: 
 att notera informationen och avsluta ärendet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
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AU § 14/16 14/BIN0006 
AU § 172/15     
Hyra av externa lokaler förskolan 
      
Ärendebeskrivning 
Med anledning av ökat antal barn i förskoleverksamheten behöver förskolan 
under perioden 1 januari 2016 till och med 30 juni 2016 hyra två rum på 
Stage4you för att där kunna placera 5-årsgruppen grodan med trettiotalet barn. 
 
Aktuell area är 170 kvadratmeter. Hyreskostnad har ej erhållits i dagsläget. 

 
Arbetsutskottet föreslår 2015-11-24 kommunstyrelsen besluta: 
att godkänna hyra av extern lokal för förskoleverksamhet. 
 

Arbetsutskottets behandling 2016-01-19: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 2015-12-01 § 380 att godkänna att 
bildningsnämnden hyr två rum på Stage4you för att kunna placera 
femårsgruppen Grodan med ett trettiotal barn. 

 
Arbetsutskottet beslutar: 
att notera informationen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
------- 
Sändlista: 
Sofie Larsson, förskolechef 

 

 



TORSÅS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 29 av 32   

Bildningsnämndens arbetsutskott  2016-01-19 

 
  

Justerandes signaturer Utdragsbestyrkande 

   

 

 

 

 
AU § 15/16   15/BIN0237 
Inkommen skrivelse - Flytt av hållplats vid skolan  

  
 
Ärendebeskrivning 
Medborgareförslag från Jan-Erik Persson, att trafiken på Ekbacksvägen mellan 
sporthall och kyrkans parkering ska stängas av. Medborgaren anser att den 
enda trafiken som ska få gå är skolbussarna. Allt för att eleverna ska få en 
säkrare trafikmiljö när eleverna stiger på eller av. 
 
 

Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19: 
   att uppdra åt bildningsförvaltningen presentera ett svar till Jan-Erik Persson                                                                                    

 till bildningsnämnden 9 februari 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Marlene Wigortsson 
--------- 
Sändlista: 
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AU § 16/16    14/BIN0170 
Kumulus 
      
Ärendebeskrivning 
Redogörelse av året som har gått. Lena Sandgren-Swartz, bildningschef, samt 
bildningsnämnden vill ha information om vad Kumulus gör för ungdomarna i 
Torsås,  
 

 
Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19: 
 att fritidsgården sammanställer och redovisar verksamheten med Kumulus i 
form av en mindre rapport till nästa bildningsnämnd 9 februari. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
------- 
Sändlista 
 
Fritidsgården, Niklas 
Lena Sandgren Swartz 
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AU § 17/16   15/BIN0001 
Avsägelse politiska uppdrag 

  
Ärendebeskrivning 
Ledamot Kent Gullin, L, avsäger sig uppdraget som ersättare i 
bildningsnämnden. 
 
Kommunfullmäktige beslutar 2015-12-14 § 163 att godkänna avsägelse från 
ledamot Kent Gullin, L samt att utse Martin Ask, L, som ersättare i 
bildningsnämnden efter avgående ledamot Kent Gullin. 

 
Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19: 
att notera informationen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
--------- 
Sändlista: 
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AU § 18/16    

Bildningsförvaltningen informerar 
 
Ärendebeskrivning 
Karin Seebass, enhetschef kultur och fritid, informerar: 

                             att seniorer, vuxna och barn har varsitt kulturprogram. 
 

att kultur i skolan fortsätter med ett brett program för eleverna. Teater, skolbio 
och författarbesök.  
      
 att en integrationslördag planeras. 
 

                             Att” kulturens del i jämställd tillväxt” blir ett komplement till rapporten kultur 
och-  fritidsmedel 2013.    

 
 

 
 
Hanna Grahn, utredningssekreterare, informerar  
 
att Kommunstyrelsen 2015-11-242 § 292 beslutat att godkänna och anta 

upprättad handlingsplan för funktionshinderspolitiska åtgärder samt 
 
att Förvaltningsrätten avslagit inlämnat överklagande avseende tilläggsbelopp. 
 

Arbetsutskottet beslutar 2016-01-19: 
att notera informationen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
--------- 
Sändlista: 

 


